
ПРОТОКОЛ  №4 

ОТ ЗАСЕДАНИЕ НА ОБЛАСТЕН ОБЩЕСТВЕН СЪВЕТ 

ЗА ПРОТИВОДЕЙСТВИЕ НА КОРУПЦИЯТА 

ОБЛАСТ ПЛОВДИВ 

09.07.2014 г. /сряда/ 

 

         Днес, 09.07.2014 г., от 14.00 ч., в сградата  на Областна администрация – Пловдив, с 

административен адрес: гр.Пловдив, пл.“Никола Мушанов“ №1, се проведе четвърто по ред 

заседание на Областния Обществен съвет за противодействие на корупцията (ООСПК), в 

постоянно действащия състав съгласно чл.5, ал.2 от Вътрешните правила за работа на 

Съвета. 

       Заседанието протече в оперативен порядък, при следния дневен ред: 

       1.Обсъждане становищата, получени от община Съединение и Национален браншови 

пчеларски съюз – София в отговор на отправено писмено запитване от областен 

управител на област Пловдив.   

       2.Формиране на предложение за решение по сигнала на НБПС-София до областния 

управител.“ 

       Г-жа Теодора Мурджева – Главен секретар, председателстваше заседанието, присъстваха 

също така  г-жа Ема Дочкова – ст.юрисконсулт в отдел ПАК, редовен член и секретар на 

Съвета, г-н Петър Касабов – Началник отдел „ПАК“ –резервен член. 

       Г-жа Мурджева откри заседанието, като обяви, че е налице кворум за провеждането му 

съгласно чл.12, ал.1 от Вътрешните правила – присъстват повече от половината от членовете на 

Съвета, определени със Заповед№ РД-20-13/17.02.2014 г. на областен управител на област 

Пловдив. 

       С така предложения дневен ред Съветът премина към същността на своята работа.  

       Пристъпи се към разглеждане на Дневния ред по точки: 

       По т.1 – По постъпил сигнал вх.№АСД-03-90/13.05.2014 г.  от Националния браншови 

пчеларски съюз – София  в предходно заседание Съветът реши да отправи писмено запитване 

до кмета на общината и до НБПС за изясняване на фактическата обстановка по случая  и 

представяне евентуално на допълнителни писмени доказателства и от двете страни. 

       Секретарят  на  Съвета докладва  накратко съдържанието на постъпилия отговор от кмета 

на община Съединение, от съдържанието на който се установява, че върху земите, които са 

предмет на продажба по Списък-Приложение 1, неразделна част от Решение №288/25.04.2014 г. 

на общински съвет – Съединение, няма и не са били учредявани вещни права за ползване по 

реда на Закона за пчеларството. Констатират, че към момента общината има сключени два 

договора за учредено право на ползване върху имоти – общинска собственост, за отглеждане на 

пчелни семейства, както следва: 

-Договор от 30.06.2011 г. за право на ползване на част от имот №038001, с НТП „храсти“, в 

м.“Високият бряст“ по КВС на с.Любен, община Съединение и 

-Договор  от 11.02.2013 г. за право на ползване на част от имот №000026, с НТП „пасище, 

мера“, в м.“ЯВЛ.:06242“ по КВС на с.Найден Герово. Двата имота не са предмет на продажба и 

не са включени в списък –Приложение 1 към Решение № 288/25.04.2014 г. на ОбС Съединение. 

    Докладва се накратко и подробният писмен отговор на НБПС-София, основните акценти в 

който се отнасят до исканията на НБПС-София на пчеларството като биологично земеделие да 

се даде възможност за развитие от страна на сегашното ръководство на общината. Посочва се, 

че ефективни действия в тази насока са били предприети при управлението на предходния кмет 

г-н Маринчешки /починал/ с обещания НБПС да предложи България да бъде домакин на 

световното пчеларско изложение АПИМОНДИЯ -2017 г. и като съпътстващо мероприятие по 



него община Съединение на бъде посетена от Световната пчеларска общност като един от най-

перспективните  райони  за биологично пчеларство и биологично земеделие. В тази връзка 

изтъкват, че районът на селата Драгомир, Любен и Мало Крушево е бил посетен от официална 

делегация на Световната пчеларска организация  АПИМОНДИЯ, начело с нейния Гл.секретар 

Рикардо Себастияни и е обсъдена възможността да се изгради с тяхна помощ  международен 

пчеларски център, в който да се обучават пчелари от цял свят. 

   Тази политика не се поддържа от сегашното управление, което акцентира върху 

възможността  да се продават свободни земеделски земи  - частна общинска собственост с цел 

реализиране на приходи в общинския бюджет. НБПС поддържа тезата, че по този начин 

общинското управление е в разрез с интереса на населението в общината. 

   На второ място се изтъкват доводи за незаконосъобразност на приетото Решение 

№288/25.04.2014 г. поради неспазване на чл.9, чл.56, ал.1  от Наредбата по чл.8, ал.2 от ЗОС. 

При проверка на тези твърдения ООСПК установи, че нарушение на чл.9 няма, тъй като всички 

имоти – предмет на продажба  от списък – Приложение №1 към решението са включени в 

Годишната програма за управление и разпореждане с общински имоти 2014 г. Нормата на 

чл.56, ал.1 регламентира задължението на кмета при постъпило искане за продажба на имот – 

частна общинска собственост да назначи комисия, която да разгледа предложението и да се 

произнесе  за наличието на интерес от страна на общината, като данни за спазване на това 

изискване няма. Съветът намира, че се касае за разписана вътрешна процедура в наредбата, 

регламентираща действията на кмета по подготовка на предложението за решение, отправено 

до общинския съвет. Предмет на контрол по законосъобразност по реда на чл.45, ал.4 ЗМСМА 

от страна на областен управител обаче не са подготвителните действия на общинската 

администрация, а формираното крайно волеизявление на местния орган на самоуправление, 

обективирано под формата на Решение №288. Именно общинският съвет, а не назначена 

комисия от общински служители,  е оторизиран по силата на чл.17 от ЗМСМА да преценява 

наличието или липсата на интерес за населението на общината. В този смисъл са изпълнени 

законните изисквания  за компетентност на автора ,спазване на установената форма и кворум, 

спазване на процесуалния и материалния закон. Посочените твърдения за незаконосъобразност 

на Решение №288 всъщност се отнасят до действия по правилността на приетия ИАА, но 

контролът по целесъобразност  е извън правомощията на областния управител по см. на чл.45, 

ал.4 ЗМСМА. 

       С оглед на гореизложените фактически и правни съображения Съветът  формира своето 

вътрешно убеждение за липса на нарушени изисквания за законосъобразност на Решение 

№288/25.04.2014 г. на общински съвет – Съединение. 

       НО!  Съветът намира за целесъобразно да подпомогне  Националния  браншови пчеларски 

съюз – София в стремежа му биологичното пчеларство като специфичен сектор в  

селскостопанската политика да намери своето достойно място в прерогативите за развитие на 

община Съединение. Поради тази причина, независимо, че като  колективен орган Областният 

съвет за противодействие на корупцията –гр.Пловдив не разполага с преки правни средства за 

въздействие върху начина на управление на община Съединение, намери за необходимо да се 

запознае подробно с предложения проект на Общински план за развитие на община 

Съединение 2014 г. – 2020 г. като основен стратегически документ съгласно ЗРР за развитие на 

общината. Действително, в този основен за общината документ не е включено развитието на 

пчеларството като вид биологично земеделие, изключително подходящо за региона, но е 

включено развитието на винен туризъм, като предстои включването на общината в „Пътя на 

виното“, тъй като се отглеждат предимно лозови масиви  и се развива производството на вино 

от „Винпром Пещера“АД.  



     Очевидно е на пръв поглед наличието на несъвместимост между пчеларството и 

отглеждането на лозови насаждения за производство на вино, при добро желание от страна на 

общинското ръководство би могло да се помисли за развитие на пчеларството само на 

изолирани земеделски площи с НТП „пасище, мери“, общият % на които възлиза едва на 1/10  -

9.332%  от общата земеделска територия спрямо обработваемите земеделски площи, които 

заемат 74% от територията на общината.  

     Секторното, макар и сравнително изолирано развитие на биологично пчеларство само би 

допринесло за развитието на общината. 

     По т.2 - Ето защо, ООСПК  РЕШИ  да формулира писмено становище – отговор до НБПС-

София, с копие до кмета на община Съединение, с което да изрази позицията си за:  

      Т.1 -  липса на нарушени изисквания за законосъобразност на решение №288/25.04.2014 г. 

на общински съвет –Съединение; 

      Т.2  - да подкрепи стремежа на НБПС-София  биологичното пчеларство да намери своето 

достойно място в  региона на общината, макар и само на изолирани участъци от земеделски 

площи с НТП „пасище, мери“.  

     Да посочи на НБПС-София, че законният път за постигане на тази цел  е чрез предприемане 

на действия  и мерки за своевременно актуализиране през предстоящата 2015 г.  на Общинския 

план за регионално развитие и на Програмата за неговата реализация. Съгласно чл.38, ал.4 от 

Правилника за прилагане на Закона за регионално развитие  Програмата за реализацията на 

плана може да се актуализира при необходимост с решение на общинския съвет по 

предложение на кмета на общината.   

      Присъствали: 

      1.Председател - Г-жа Теодора Мурджева – Главен секретар                             

      2.Секретар - Г-жа Ема Дочкова – ст.юрисконсулт                                              

      3.Г-н Петър Касабов – Началник отдел ПАК                                                

 Настоящият протокол се изготви в 2 /два/ еднообразни екземпляра - за сведение. 

 


